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kollsVatn: – Trass i tilsynelatande mindre beskatning i Kollsvatn enn i Litlosvatn i dei siste om lag tjue åra har fisken ein betre vekst i Kollsvatn. Auren ser ut til å oppnå ein 
gjennomsnittsstorleik på 37 cm ved ein alder på ni vintrar, skriv Borgstrøm i rapporten.

Professor Reidar 
Borgstrøm har laga 
ein ny fagrapport om 
fisket på Vidda, og 
meiner at ein bør auka 
garnfisket for å unngå 
nedgang i kvaliteten 
på fjellauren.
Kristin EidE
kristin.eide@hardanger-folkeblad.no
95943257

– Det er mange døme på at au-
rekvaliteten har gått ned når 
det har vore lite fiske. For å 
nemna eit døme – auren i Ska-
vatn fekk ein svært god kvalitet 
etter at Morten Nilsen, tidlega-
re styrar av Litlos turisthytta, 
gjennomførte utfisking i vatnet 
i 1988-89, seier professor Rei-
dar Borgstrøm.

I samråd med Fellesstyret for 
Ullensvang statsallmenning la 
han nyleg fram ein ny fagrap-
port som tek for seg fjellauren 

på Hardangervidda. Borgstrøm 
har sett på aurebestandane i 
Litlosvatn og Kollsvatn, men 
meiner at desse to vatna truleg 
kan stå som indeks for dei ge-
nerelle høva på Vestvidda.

– Eg har tidlegare skrive my-
kje om årsklassevariasjonane i 
aurebestandane i Bjørnavatna, 
vatna i Kvennadalen, og i Grøn-
dalen. Det er dei same års-
klassane som har vist seg sterke 
i alle vatna, og sidan rekrutte-
ringa til bestandane er heilt 

grunnleggande for korleis be-
standane skal utvikla seg med 
omsyn til årleg vekst og kvalitet 
på fisken, reknar eg med at det 
langt på veg vil vera den same 
utviklinga i alle bestandane på 
denne delen av Vidda, forklarar 
Borgstrøm.

Han har forska på aure på 
Hardangervidda sidan 1969, og 
starta opp i Litlosområdet i 
1987. Årsaka er at han her får 
forpleiing på turisthytta, og 
dermed slipp å bera med seg 

mat, telt og anna utstyr.
Dette er og eit område der det 

tradisjonelt har vorte fiska my-
kje, og dermed er det naturleg å 
følge opp dette. I åra etter at 
Nilsen fiska i Skavatn kom fis-
ken opp i rundt kiloet, men i et-
tertida har det vore lite fisk, og i 
dag er bestanden overfolka att.

– Både i Litlosvatn og Kolls-
vatn har auren utvikla seg posi-
tivt dei siste åra, sjølv om vekst 
og kvalitet ser ut til å vera betre 
i Kollsvatn trass i at det her til-
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bÅtar: Fjellstyra har 18–20 båtar på Hardangervidda. Dei som har 
kjøpt fiskekort i statsallmenningen kan låna desse.

kValitet: Aure med fin kvalitet som denne vart det tatt mykje av i 
Ullensvang statsallmenning i fjor. Foto: reidar borgstrøm

■ Positiv utvikling for fjellauren på Hardangervidda

Vil auka fisket for å halde på kvalitet
synelatande er lågare beskat-
ning enn i Litlosvatn. Med dei 
tendensane vi ser til nye, sterke 
årsklassar i begge vatna, mel-
lom anna med årsklassane 
2009 og 2010, i tillegg til års-
klasse 2006, er det viktig at 
garnfisket helst aukar for å unn-
gå ein ny nedgang i kvaliteten 
på auren, skriv Borgstrøm.

Han legg til at ved den auka 
beskatningen bør det kanskje 
gjerast forsøk på å fiska på alle 
storleikar, ikkje berre på mel-

lomstor eller stor fisk. Borg-
strøm trur at fleire vatn hadde 
hatt godt av meir fiske.

– I tillegg til vatna i Ullens-
vang statsallmenning, er det 
mange andre vatn på Vestvid-
da, både på privatområda og i 
Eidfjord statsallmenning, og til 
saman gjev dette eit eldorado 
for fiske. I år er det Friluftslivet 
sitt år, og det kan og vera ein 
god grunn for mange til å ta seg 
ein fisketur på Vidda, oppmod-
ar professoren. 

Han legg til at Fjellstyra tilbyr 
hytter som kan leigast for ein 
billeg penge, og dei vil vera 
gode utgangspunkt for dei som 
skal fiska. HF har tidlegare om-
talt at fjellstyra gjerne vil at flei-
re av innbyggarane skal ta i 
bruk rettane på Vidda.

– Me er takksame for forslag 
om kva me kan gjera for å få 
meir fiske, seier fjellstyrefor-
mann Steinar Langesæter, som 
håpar på ei rekrutteringshelg 
for interesserte til sommaren.

ny stamVeg?: E134 får ifølge 
VG prioritet.  arkiVFoto

Statens vegvesen legger 
onsdag frem utredningen 
om fremtidig vegforbin-
delse mellom Østlandet og 
Vestlandet. Trolig blir E134 
prioritert. 
Eivind dahlE SjåStad
eivind@hardanger-folkeblad.no
91748028

Både interesser for E134 og 

riksveg 7 har lenge kjempet for 
at «sine» veger skal bli prioritert 
når «stamveg-beslutningen» 
mellom øst og vest skal tas. 

Onsdag kommer ledelsen i 
Statens Vegvesen til samferd-
selsminister Kjetil Solvik Olsen 
(Frp) med «Utredning om for-
bindelser mellom Østlandet og 
Vestlandet» og under en pres-
sekonferanse vil fungerende 
vegdirektør Lars Aksnes og fag-

direktør Hans Silborn, Vegdi-
rektoratet, orientere og svare 
på spørsmål, sammen med 
samferdselsministeren. 

Allerede tirsdag kunne imid-
lertid VG fortelle at utrednin-
gen peker på to hovedveger. 
E134 over Haukeli og riksveg 
7/52 via Hemsedal og Lærdal 
skal i følg avisa få prioritet. Det 
betyr i så fall at riksveg 7 over 
Hardangervidda blir nedpriori-

tert i denne omgang. E134 har 
stort trafikkgrunnlag fordi den 
også dekker trafikk til og fra Ro-
galand og Haugesund-områ-
det, derfor er den største spen-
ningen knyttet til vegforbindel-
sene nord for Hardangervidda. 
Anbefalingene som blir kjent 
onsdag  betyr likevel ikke at sa-
ken er avgjort da den også skal 
politisk behandles.

– e134 blir prioritert som ny stamveg

Promoterer: Leiv A. Vambheim har mellom anna fronta 
«Filmvenlege Hardanger». Her med Ingrid Lill Høgtun, Anne 
Gullbjørg Digranes og Hildegunn Wærness. Arkivfoto: Mette Bleken

Hardangerrådet er på jakt 
etter ny dagleg leiar 
Hovudoppgåve: Vera lim 
og koordinator for sam-
handling mellom dei sju 
kommunane i regionen. 
MEttE BlEkEn
mette@hardanger-folkeblad.no
99034911

– Rådet skal vera ein sterk ak-
tør ut mot sentrale aktørar, og 
«Hardanger som det ikonet 
det er», skal på dagsorden, 
seier styreleiar Toralv Mikkel-
sen og legg til: – Dagleg leiar 
skal vareta Hardanger sine in-
teresser i vid forstand. Det er 
viktig at den me tilsett kjen-
ner Hardanger, ikkje nødven-
digvis ved å vera fødd eller 
oppvaksen her. Vedkomman-
de må ha evne til å setta seg 

inn i forhold og saker.   Det 
ligg stort potensial til vidare-
utvikling  uavhengig av kva 
som skjer med kommune-
struktur. Me skal bygga vidare 
på den solide grunnmuren me 
har. Leiv Anders Vambheim 
vert pensjonist og sluttar til 
sommaren etter 14 år i stillin-
ga. 

– Målet er å ha etterfølgar på 
plass til 1. juli, men me er vill-
lige til å bruka tid på å få rett 
kvinne eller mann på plass, 
seier styreleiaren. 

– Vil kommunereformpro-
sessen  påverka  arbeidet? 

– Alle kommunane ønsker 
at rådet held fram som i dag. 
Me går ei spanande tid i møte, 
og må tilpassa oss når det er 
naudsynt. Men førebels er det 
ikkje råd å sjå klart inn i krys-
tallkula, svarar Mikkelsen. 

Hardangerrådet 
søker ny leiar

Etter en måned med 
mobil-problemer, kan 
NetCom-abonnenter på 
vestsida i Ullensvang nå 
se lysere på situasjonen.
MEttE BlEkEn
mette@hardanger-folkeblad.no
99034911

Selskapet tok tak i saken da 
HF ringte fredag, og beklager 
nå ulempene folk har hatt.

Både private og bedriftsa-
bonnenter har hatt problem 
siden før jul. Flere telefoner til 

selskapets kundeservice førte 
fram. 

Flere abonnenter kontaktet 
NetCom for å melde om pro-
blemene, men svaret var: «vi 
finner ikke noe galt». 

Da HF kontaktet kommuni-
kasjonsenheten for en kom-
mentar, svarte de  at det ikke 
hadde  «gått noen alarm her», 
men  teknisk avdeling kunne i 
etterkant konstatere feil på 
basestasjonen i Ullensvang.  
Den ble restartet, med løfte 
om normal trafikk i løpet av 
noen timer.

netCom-trøbbel i 
Ullensvang løst


